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Voorzitter,

Door de onzekere wereld waarin we sinds enkele jaren terecht zijn gekomen wordt Nederland 
geconfronteerd met steeds meer crisissen. Door oorlogsbeelden die ons elke dag bereiken, Het brute
geweld, de vele burgerslachtoffers, de haat, de onverzoenlijke woorden doen je vragen of het ooit 
nog goed komt. En ook dringt de verdeeldheid en de haat door in ons land, in onze gemeente. 

Verdeeldheid lost echter geen problemen op. We zullen moeten blijven zoeken naar wat ons 
verbindt. We moeten elkaar blijven steunen. Met respect voor de democratie, de rechtsstaat en de 
mensenrechten.

Tijdens de kadernota hebben we als PvdA het al gezegd; veel mensen voelen zich niet gehoord, niet
gezien, achter in de rij geplaatst en vergeten. 
Zij voelen de concurrentie van vluchtelingen en arbeidsmigranten, en sommige populisten willen dit
gevoel ook nog bevestigen, met alle gevolgen van dien; terwijl dat absoluut niet nodig is. Mensen 
moeten niet tegen elkaar worden uitgespeeld. Alleen door samen de schouders er onder te zetten 
kunnen we de problemen oplossen en doet iedereen mee.

De PvdA Weert heeft afgelopen zomer, tijdens de bespreking van de kadernota, vooral aandacht 
besteed aan de zaken die volgens ons beter kunnen en moeten. Niet over alles hebben we toen 
moties of amendementen ingediend. Het was aan het college of ze ambitieus genoeg was om de 
uitdagingen aan te gaan. We hebben de begroting dan ook kritisch nagekeken, en beoordeeld of de 
handschoen is opgepakt.

Over het algemeen zijn we tevreden over de inhoud van de begroting. Een financieel overschot van 
deze omvang is natuurlijk goed nieuws, en ook op een aantal punten en problemen wordt concrete 
actie ondernomen door het college. Dit kan uiteraard op onze steun rekenen. Toch zijn er ook een 
aantal punten waarop te weinig wordt ondernomen, of waar juist wel iets wordt ondernomen waar 
wij kritisch op zijn. 

Vooropgesteld in die voorlaatste categorie is de woningbouw. Volgens de cijfers die het college zelf
in de begroting aandraagt, zijn de huidige plannen bij lange na niet genoeg om het woningtekort aan
te pakken. Dit terwijl er een grote bouwvoorraad stil ligt in plannen die ofwel nog niet genoeg 
uitgewerkt zijn, ofwel liggen te wachten op een uitvoerder. Hiervoor kijkt de PvdA Weert naar de 
buren; de gemeente Nederweert heeft besloten een uitvoerder in te huren om het proces te 
versnellen. Dit kan ook in Weert een (deel van de) oplossing zijn; vandaar onze motie daarover.

Aan de andere kant viel ons op dat het college zich als doel heeft gesteld voor 2024 om o.a. een 
nieuwe huisstijl en beeldmerk te ontwikkelen. Deels vanuit affiniteit met de huidige stijl, maar ook  
om financiële redenen, vragen wij ons af of dit wel echt nodig is. Om dit uit te voeren is tijd en geld
nodig, en die kan ons inziens toch echt beter besteed worden. De recente geschiedenis met het 
marketeren van Weert biedt wat dat betreft ook weinig om enthousiast over te worden. 



Uiteraard blijven we ook bij de uitwerking van bepaalde thema’s die vanuit deze begroting worden 
behandeld opletten en bijsturen waar dat mogelijk is. Het belangrijkste punt hierin blijft de 
energietransitie en de klimaatmaatregelen die we als gemeente nemen. De begroting volgt hierin nu 
de lijn die door de landelijke overheid is uitgestippeld; een lijn die wat de PvdA Weert betreft wel 
iets scherper mag. De doelindicatoren die hier nu bij staan geven een lage en slecht meetbare lat 
aan. Verduurzaming, energietransitie, stikstof, biodiversiteit, warmtestress, en verdroging 
schreeuwen om een daadkrachtige aanpak. We blijven twijfels houden of de ambities in de 
begroting krachtig genoeg zijn. Er moeten echt grote stappen worden gemaakt; bij particulieren en 
openbare gebouwen, waarbij de gemeente in beide gevallen kan helpen. Dit geven we het college 
maar ook onze collega raadsleden mee. 

Wij ondersteunen het initiatief van het college om de samenwerking te zoeken met Brainport 
Eindhoven volmondig. De ontwikkeling van die regio biedt kansen voor Weert, maar zal ook tot 
problemen leiden. Denk alleen al aan de druk die hierdoor op onze woningmarkt en arbeidsmarkt 
ontstaat. Ook het knelpunt A2 wordt met de dag groter. Dit vraagt om een realistische visie van het 
college.

Wat betreft de binnenstad blijft de PvdA Weert ook van mening dat er visie ontbreekt. Simpelweg 
het kernwinkelgebied terugtrekken tot binnen de singels gaat ten koste van het karakter van een 
groot deel van de omliggende gebieden, en ondanks de positieve reactie tijdens de kadernota zijn 
we teleurgesteld dat ons voorstel voor een openbare studeerplek in de stationsstraat niet is 
meegenomen in de plannen van de begroting. 

Ook blijft de ‘verdozing’ van de bedrijventerreinen een belangrijk onderwerp. Dat stelden we al bij 
de bespreking van de kadernota. Ons standpunt over de kanaalzone heeft onlangs tot een duidelijke 
raadsuitespraak geleid. Nu is het de vraag hoe dit zijn vervolg zal krijgen. 

Tot slot blijft de aanpak van armoede een belangrijke taak van de gemeente. Vroegsignalering, 
samenwerking met alle ketenpartners en proactief handelen zijn de sleutelwoorden om dit probleem
effectief aan te pakken. Wij vinden nog altijd dat de norm voor armoedeondersteuning verhoogd 
moet worden naar 130% van het minimum inkomen, dat zelf ook naar 16 euro per uur mag; maar 
dat is iets voor een andere keer.

Voorzitter,

De PvdA Weert is van mening dat overschotten op de begroting in principe het beste ten gunste 
kunnen gaan naar lange-termijn oplossingen voor grote problemen. Vanuit dat perspectief hebben 
wij de begroting beoordeeld. Ondanks de op- en aanmerkingen die we hier hebben genoemd zijn we
over het algemeen positief gestemd.  

De PvdA-fractie bedankt de ambtelijke organisatie, de bodes en de griffie voor hun ondersteuning, 
en hoopt op een goede en constructieve samenwerking met de collega raadsfracties en het college.

De PvdA fractie sluit af met het indiaanse verhaal over de twee wolven die in elke mens leven; de 
ene is kwaad, de andere goed. Zij zijn continu met elkaar in gevecht, en welke van de twee wint is 
diegene die je het meest voedt.

Dank u wel voorzitter


